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El polèmic Pla Director Urba-
nístic (PDU) Granvia-Llobregat
va ser aprovat inicialment per se-
gona vegada el passat divendres
8 de juliol a la Comissió Territo-
rial d’Urbanisme de l’Àmbit Me-
tropolità. El nou projecte no con-
té grans canvis respecte del pri-
mer que es va aprovar el gener de
l’any passat, però tot i així s’ha de-
cidit tornar-lo a aprovar inicial-
ment per poder explicar el que
s’ha “millorat”, tal com assenya-
la el director general d’Ordenació
del Territori i Urbanisme, Agus-
tí Serra. Ara, el pla se sotmetrà no-
vament a informació pública i es
preveu que s’aprovi definitiva-
ment abans d’acabar l’any i que les

actuacions que proposa quedin
enllestides en quatre anys.

MENYS TERRENY EDIFICABLE
Un dels punts que va causar més
controvèrsia del PDU anterior va
ser el terreny edificable. Al nou pla,
aquesta superfície es redueix en
30.000 metres quadrats, sobretot
en l’àmbit de Can Trabal, un dels
cavalls de batalla del projecte. En
aquest sentit, el primer tinent
d’alcalde, Francesc J. Belver, as-
segura que els edificis que s’hi po-
dran construir “no en perjudica-
ran la visibilitat”, perquè els pri-
mers blocs d’habitatges “estan
prou lluny de l’ambit d’actuació”.

L’altre principal canvi del nou
PDU és la creació d’un corredor
verd que enllaçarà la rambla Ma-
rina amb el riu en un camí pa-
ral·lel a la Gran Via. La resta de
modificacions tenen a veure amb

“la millora de la mobilitat i de l’or-
denació urbana”. 

Tanmateix, l’esperit inicial del
PDU Granvia-Llobregat segueix
vigent amb el nou pla. Es pretén
actuar sobre una superfície de més
d’1 milió de metres quadrats –el
8% del municipi–, dels quals no-
més es podrà edificar a poc més
de la meitat. En total, té un cost de
175 milions d’euros que serviran
per soterrar les línies elèctriques,
indemnitzar els propietaris de
les tres masies de la zona –pas-
saran a titularitat pública–, crear
el parc de Can Trabal i soterrar la
Gran Via, una de les actuacions es-
trelles del PDU. Amb tot, es pre-
veu la creació de 20.000 llocs de
feina. Un projecte de gran enver-
gadura que està centrant el debat
polític en els últims mesos. 

[Continua a la pàgina següent]

Retorn a la casella inicial
» Aproven per segon cop el PDU Granvia, que ara inclou menys terreny edificable i un camí verd fins al riu

» L’essència del pla, amb un cost de 175 milions i que vol actuar sobre el 8% del territori, segueix vigent

Francisco J. Rodríguez
L’HOSPITALET

PATRIMONI4La preservació de
la zona agrícola de Can Trabal
ha estat la cara més visible d’un
projecte molt mediàtic però poc
conegut pels ciutadans. 

Els col·lectius i formacions
en contra del PDU Granvia-
Llobregat argumenten que el pla
“destruirà Can Trabal, l’últim re-
ducte agrícola de la ciutat”, però
des del govern socialista ho ne-
guen i destaquen que el pla
preveu la creació d’un parc de 25
hectàrees –el més gran de l’àrea
metropolitana– en aquell àmbit.
En aquesta línia, Belver recor-
da que els terrenys “són ara
privats i no accessibles a la ciu-

tadania”, mentre que amb el
PDU passaran a ser públics. 

A més, les tres masies de la
zona –Can Trabal, Cal Masover
Nou i Ca l’Esquerrer– es restau-
raran i passaran a ser equipa-
ments municipals, tot i que en-
cara no estan definits, ja que es
decidiran mitjançant un procés
participatiu que també pregun-
tarà sobre els usos del parc, el
qual “no anirà contra l’ús agra-
ri”, reiteren des de la Generalitat.
Sobre aquesta qüestió, Belver
remarca que, “segons el Pla Ge-
neral Metropolità”, Can Trabal
“no ha tingut mai qualificació
agrícola, sinó de zona verda”. 

Un parc i tres nous 
equipaments a Can Trabal

Masia de Can Trabal (esquerra), que dóna nom a tots els terrenys de l’entorn. El PDU també contempla soterrar les línies elèctriques de la zona (dreta). Fotos: Línia l’H
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La notícia de la segona aprovació
inicial del PDU Granvia-Llobre-
gat no ha deixat indiferent nin-
gú. El principal col·lectiu contrari
al projecte, aplegat al voltant de
l’Assemblea No Més Blocs-Sal-
vem l’Hospitalet, ha reiterat les
seves crítiques a “l’opacitat” d’a-
quest nou episodi, que, diuen,
“novament s’ha fet a esquena
dels veïns”. A més, consideren
que les administracions involu-
crades –Consorci per a la refor-
ma de la Gran Via, format per l’A-
juntament i la Generalitat– estan
“venent” el nou període d’al·le-
gacions que s’ha obert amb la se-
gona aprovació inicial com un
“procés participatiu”, quan en re-
alitat, asseguren, es tracta d’un
“mer tràmit administratiu”. 

Pel que fa a les novetats del
PDU, No Més Blocs destaca que
els edificis projectats al sector de
Can Trabal “estan més agrupats”
i envolten i “aïllen” una zona
d’importància mediambiental.
Per tot plegat, anuncien que pre-
sentaran al·legacions al pla. 

CONSULTAR ELS VEÏNS
Els partits de l’oposició també
s’han posicionat respecte de la
nova aprovació. En línies generals,
tot i que amb matisos, els grups
demanen consultar-lo als veïns. 

El principal grup de l’oposició,
Ciutadans, així ho reivindica.
Miguel García, el seu portaveu,
aposta per “una consulta ciuta-
dana sobre la transformació de la
Gran Via” i ha demanat que els
veïns tinguin “informació objec-
tiva”. A més, apunta que aques-
ta segona aprovació “és fruit de la
pressió veïnal i política”. En
aquesta línia es mou el PP, fonts
del qual han expressat a Línia l’H
que “cal que l’Ajuntament escol-
ti els veïns”, sense l’opinió dels
quals “no es poden fer obres fa-
raòniques com aquesta”.  

Canviem es mou en aquesta
línia però va un pèl més enllà i
planteja que abans de fer cap con-
sulta la ciutat s’ha de preguntar
“quin urbanisme vol”, en parau-
les del regidor Ivan Nieto. Sobre
els canvis al pla, en concret pel
que fa al corredor verd, Nieto as-
segura que “no té sentit si se
l’envolta d’edificis”. 

Per la seva banda, ERC ha va-
lorat positivament que es torni a
obrir l’exposició pública del PDU
i insisteix en la necessitat de cre-
ar “una taula de diàleg entre ad-
ministracions, veïns i entitats” per
introduir-hi millores. Sobre els

canvis efectuats, els republicans
els consideren “insuficients” i
anuncien que presentaran al·le-
gacions per “millorar el pla de la
Gran Via i preservar Can Trabal”. 

La CUP ha posat èmfasi en
criticar les “petites” modifica-
cions, que considera “un rentat
de cara fet d’esquena a la ciuta-
dania” i que “perpetuen el model
d’especulació i agressió a l’última
zona agrícola de la ciutat”, en re-
ferència a Can Trabal.  Els cu-
paires també han titllat “d’opac”
aquest procés. 

Des del govern municipal,
tanmateix, defensen el projecte i
les noves modificacions que s’hi
han implementat. El primer tinent
d’alcalde, Francesc J. Belver, iro-
nitza amb el fet que no coneix cap
projecte “d’aquesta magnitud”
que no hagi generat “controvèrsia”
i reivindica que amb aquest pla
“s’aprofitaran les oportunitats del
territori”, afegint que és “idoni per
desenvolupar l’economia”. El por-
taveu de CiU, Jordi Monrós, coin-
cideix en els beneficis que el pla
pot reportar “en el seu conjunt” a
la ciutat i considera que l’obertu-
ra de nou del procés d’al·legacions
“afavoreix la participació”. 

TROBADA4Les modificacions
del PDU es van presentar als
partits en una reunió el passat
dimecres 6 de juliol que tampoc
va estar exempta de queixes i
controvèrsia. 

La plataforma No Més Blocs
havia convocat una concentra-
ció a l’exterior del lloc on s’ha-
via de celebrar la trobada, a la
seu del Departament de Terri-
tori i Sostenibilitat, a prop de
l’Estació de Sants. El mateix dia
de la reunió, però, el govern mu-
nicipal va comunicar per correu
electrònic als partits polítics ri-
berencs un canvi d’ubicació. La
reunió se celebraria ara al Con-
sorci per la reforma de la Gran
Via, ubicat a la masia de Cal
Gotlla, al carrer Ciències del po-
lígon Pedrosa.

Finalment, un grup de per-
sones es va aplegar a l’exterior
del Consorci per protestar con-
tra el projecte urbanístic i per
una suposada “falta de trans-
parència i informació”. Davant

d’aquesta situació, No Més
Blocs va demanar poder assis-
tir a la reunió, sense èxit. Fins i
tot, dos membres de la plata-
forma van accedir a la reunió de
la mà del regidor de la CUP,
Khristian Jiménez. Però un cop
a dins, van haver de marxar per-
què, segons van al·legar des del
govern municipal, la reunió era
“estrictament” per als porta-
veus dels grups polítics. 

Jiménez es pregunta per
què en una reunió per donar
detalls d’una obra d’aquesta

magnitud no es deixa participar
els veïns i veïnes, mentre que a
d’altres sí que es fa, com ara la
presentació oberta als ciuta-
dans del projecte de rehabili-
tació de la Cosme Toda, el mes
passat. “En aquest cas, els grups
encara estem esperant perquè
ens ho expliquin”, lamenta. 

Sigui com sigui, el serial del
pla urbanístic de la Gran Via se-
guirà endavant. De moment, No
Més Blocs ja ha anunciat que
posarà en marxa una campan-
ya en contra del PDU. 

Polèmica a l’hora d’informar l’oposició

Demanen diàleg
» No Més Blocs denuncia “opacitat” en el procés de la nova aprovació del PDU i presentarà al·legacions

» L’oposició reclama que es consulti als veïns i el consistori reivindica un projecte “idoni per a l’economia”

Manifestació a l’exterior del Consorci de la Gran Via del dilluns dia 6 (a dalt) i àmbit de Can Trabal (a sota). Fotos: No Més Blocs i Línia l’H

F. J. R.
L’HOSPITALET
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Actualitat a la xarxa

#MayEntomaElBrexit

@marctexido: Theresa May serà la nova
primera ministra del Regne Unit. Serà la
segona dona en ocupar el càrrec després
de Margaret Thatcher.

Un diari plural

per Melcior Comes

4Tassa i mitja

Els bevedors de cafè amb llet
sabem que cada tassa és una
batalla. Adreçar-te a un cam-
brer en català i que t’entengui
no és gaire normal. Fa pocs dies
ha estat la del cas de Quimi Por-
tet, i el seu cafè amb llet con-
trovertit, a bord d’un vaixell de
Baleària. En la majoria de ca-
sos, el tema no hauria trans-
cendit. Gairebé tothom canvia
de llengua quan no l’entenen en
català –a les Illes, a Catalunya–
i no sent que se li estigui vul-
nerant cap dret lingüístic. A
aquests nivells de pobresa,
ignorància, submissió i de mal
entesa humilitat ens hem acos-
tumat; val més no aixecar sus-
picàcies ni atiar discussions, so-
bretot quan pots entreveure
que rere certes postures només
hi ha ganes de provocar des
d’un cert suprematisme cultu-
ral, fet que contínuament ens
recorden els milions de parlants
de la llengua espanyola. El na-
cionalisme espanyol es nota
sobretot en això. I criden l’a-
tenció les reaccions irades con-
tra el cantant, i l’argument que
el faria a ell culpable per clas-
sista –un ‘amo’ que imposa
una llengua…– o per haver ro-
bat una foto al cambrer. Girem
la truita.

Més enllà d’aquest cas ens
tornem a trobar amb les difi-
cultats que acompanyen la teò-
rica igualtat entre les dues
llengües oficials. Sembla que el
català és tan oficial com el cas-
tellà –la llei diu això–, però a
l’hora de la veritat és el dialec-
te dels pobletans, que a sobre
ens fan enfadar perquè s’en-
testen a exigir-ne la normalitat

al carrer. És impossible viure
només en català, tant a Cata-
lunya com ho és a les Illes. Al-
guns castellanoparlants ex-
igeixen el seu dret a ser mo-
nolingües, el dret a la igno-
rància de l’altra llengua legal-
ment oficial; però aquest dret
simètric en llengua catalana
s’hauria de poder donar també.
Tanmateix, sabem que és ab-
solutament quimèric. L’única
persona monolingüe en català
és la meva padrina; acaba de
fer noranta anys. Potser és
l’última que coneixerà aquest
luxe dubtós.

La problemàtica amb la
convivència de les llengües no
ha estat gaire greu perquè s’ha
basat en el pacifisme dels ca-
talanoparlants. No hi ha hagut
dificultats perquè els catala-
noparlants cedien, s’adapta-
ven, tenien paciència i canvia-
ven de llengua, amb l’excusa
que potser el castellanopar-
lant era un nouvingut, etc. Va-
ticino que en els pròxims anys
això canviarà. Des que el pro-
cés d’autodeterminació de Ca-
talunya s’ha iniciat que les
qüestions d’identitat s’han fet
més peremptòries. S’ha de fer

evident la necessitat d’un estat
propi, que vetlli per l’ús nor-
malitzat de la llengua catalana,
la supervivència de la qual, en
l’estat espanyol, està lluny de
ser garantida, sobretot si s’a-
cabessin de posar en pràctica
les polítiques educatives del
PP o es donés recorregut a
grans astracanades, com la del
‘lapao’. Encara que l’estat ca-
talà que pugui sorgir en el fu-
tur tingui les dues llengües
oficials –hipòtesi discutida a
hores d’ara tant per polítics
com per sociolingüistes–, el
català tindrà un estatus de pre-
valença, que ens estalviarà a la
força –esperem-ho!– aquella
munió de petites humiliacions
que ens hem d’empassar dia
rere dia.

La veritat és que si estem
així és per culpa de la sordesa,
de la manca de generositat, de
comprensió i de pluralisme.
Amb aquelles bones dosis de
cultura democràtica que hauria
de tenir l’escolarització en un
estat plurinacional res d’això no
seria possible. Però és l’Espa-
nya que volen, única, mono-
lingüe, culturalment homogè-
nia, centralitzada i roïna. Sovint
m’ha semblat una desgràcia
que no puguem viure junts –és
un fracàs del principi il·lus-
trat: el vell federalisme…–; ara
ja em sembla una oportunitat
per poder, per fi, gaudir de la
normalitat de la llibertat, per-
què l’únic que es pretén amb
tot això és aconseguir la simple
justícia que esperen els ciuta-
dans d’arreu del món quan vi-
uen en democràcies saneja-
des. No vols tassa?

La problemàtica amb

les llengües no ha estat

gaire greu perquè s’ha

basat en el pacifisme

dels catalanoparlants

4Benvingut Mr. Obama!
per Jordi Lleal 

Aquests darrers dies s’ha des-
fermat una bogeria de pande-
reta i castanyola que déu n’hi
do! A les festes de Sant Fermín
de Pamplona, tres morts per
envestida de toro, uns joves
detinguts per violar una noia,
borratxeres i pixades a dojo,
córrer davant un estol de braus
sense consciència del perill,
magrejades a dones aprofi-
tant-se del guirigall als car-
rers... Serà  la demostració
del poder del mascle ibèric?
Gent picant el cotxe que por-
tava el cadàver del torero Vic-
tor Barrio a Terol, cridant To-
rero, torero!, mort per un
toro “assassí”, i de matar un
toro en diuen “art”... Els reis i
Mariano Rajoy truquen a la ví-
dua del torero per donar-li el
condol. A quantes vídues d’o-
brers morts a la feina truquen
aquests personatges? El pre-
sident Barack Obama va a
corre-cuita, d’un costat a l’al-

tre de la geografia espanyola,
per visitar les seves bases mi-
litars i per fer-se la foto amb
tota una tropa de llepaculs. I
per finalitzar la paròdia del
“Benvingut Mr. Marshall”,
Mariano Rajoy regala un per-
nil a Obama! En el reparti-
ment dels papers de protago-
nistes, ja ho fareu vosaltres per
adjudicar el de Pepe Isbert,
Manolo Moran i Lolita Sevilla,
amb els que varen fer cua per
tenir tres minuts de conversa
amb el totpoderós, com per
dir-se hola i adéu, com en la
gloriosa pel·lícula en què pas-
sen les motos i els cotxes a tota
velocitat i deixen els pobres vi-
latans de Villar del Rio sense
poder recitar la benvinguda,
quedant-se amb un pam de
nas. Quin ridícul. Quin desori.
En aquest esperpent a mi que
no m’hi comptin. Els hauria de
caure la cara de vergonya, si és
que en tenen. Adéu-siau!

Un diari participatiu

#ProuMasclisme

@AlfnsArag: El cap d'any a Colònia,
l'Oktoberfest a Baviera o el San Fermín
a Pamplona. No és l'alcohol, ni la festa
ni l'Islam. És el masclisme.

#LHambNiça

@nuriamarinlh: Llibertat, igualtat i fra-
ternitat, ara més que mai hem de defen-
sar aquests valors davant la barbàrie. Tota
la meva solidaritat amb Niça.
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L’Ajuntament prepara un pla
de prevenció de la radicalització
i dels extremismes, una iniciati-
va que forma part de la segona
fase del projecte europeu LIAI-
SE –Local Institutions Against
Extremism o Institucions Locals
contra l’Extremisme–, del Fò-
rum Europeu per a la Seguretat,
que va arrencar el maig passat. 

El tinent d’alcalde de Segu-
retat i Convivència, José María
Mompel, explica a Línia l’H que
aquesta iniciativa no té un ca-
ràcter “policial”, sinó més aviat
“social”. De fet, el pla establirà
uns protocols orientats a la de-
tecció, per part de diferents pro-
fessionals com ara educadors,
professors o treballadors socials,
de persones o col·lectius en risc
de caure en una deriva radical.

Mompel explica que la iniciati-
va està adreçada a detectar “tot
tipus de radicalisme”, des de
l’islamista fins a moviments
d’extrema dreta o xenòfobs. 

Preguntat sobre la situació
actual a la ciutat, Mompel asse-
gura que la primera diagnosi
ha estat “bona”, però que tot i
així “cal fer prevenció” i sobretot
“treballar amb els joves”, un
col·lectiu de risc. 

L’Ajuntament forma part del
Fòrum Europeu per a la Segure-
tat Urbana, un espai per com-
partir coneixements, metodolo-
gies i pràctiques que volen inci-
dir en les polítiques de seguretat.
En formen part altres grans ciu-
tats del continent com ara Pa-
rís –França–, Düsseldorf –Ale-
manya–, Malmö –Suècia–, Reg-
gio Emilia –Itàlia–, Setubal –Por-
tugal– o Tolosa –França–.

El consistori considera positiva la situació actual a la ciutat. Foto: Arxiu

La ciutat prepara un pla 
de prevenció d’extremismes

» La iniciativa s’emmarca en un projecte d’àmbit europeu 
» Des del consistori asseguren que no té caràcter policial, sinó social

Els capgrossos es defensen:
“En tenim de tots els colors”

LA FLORIDA4Polèmica gegant.
La recta final de la Festa Major de
la Florida va deixar una de les
imatges de l’any: l’alcaldessa,
Núria Marín, a sota de la seva ge-
ganta, feta pels Capgrossos de la
Florida. Aquell mateix dia, Marín
va penjar un vídeo amb la seva
geganta i d’altres “inspirats en el
caràcter lluitador de la ciutat”.

Poques hores després de la
presentació de la geganta i que les
xarxes socials bullissin amb la no-
tícia, Canviem, ERC i C’s van
respondre titllant el fet de “culte
al personalisme” i demanant ex-
plicacions al consistori. Republi-
cans i taronges van anar més en-
llà i van exigir saber si la gegan-
ta va ser pagada amb diners pú-

blics. I és que l’entitat, segons da-
des municipals públiques, va re-
bre l’any passat una subvenció de
400 euros. Uns diners que, segons
Imma Martos, presidenta dels
Capgrossos, “no arriben ni per fer
un gegant”. Martos explica que els
seus ninots els fan possible “les
quotes dels socis” i que Marín no
és la primera líder que té gegant.
“En tenim de tots els colors polí-
tics”, afegeix, recordant que n’han
fet de Joan Saura –exregidor–,
dels exalcaldes Celestino Corba-
cho i J. Ignacio Pujana i de líders
veïnals com Ana Díaz.

Des del consistori, per la seva
banda, diuen que van acceptar la
proposta dels capgrossos “da-
vant la insistència de l’entitat”. 

Un procés participatiu 
per definir el futur dels barris
PARTICIPACIÓ4“És L’H on dels
barris”. Així resumeix l’alcal-
dessa, Núria Marín, el nou pro-
cés participatiu veïnal que vol po-
sar en marxa sobre el “posicio-
nament i els objectius de futur de
cada barri”, segons va explicar la
batllessa durant la presentació de
la iniciativa a principis de mes. 

Marín compara aquest nou
procés amb el que el consistori va
impulsar fa uns anys, L’H on, que
va voler reflexionar al voltant dels
“eixos estratègics de la trans-
formació de la ciutat” amb la par-
ticipació dels veïns i d’experts. 

Ara, el consistori vol traslla-
dar aquesta iniciativa als barris.
El tinent d’alcalde de Participa-
ció, Manuel Brinquis, va dir que
volen arribar “al màxim de per-
sones possibles” perquè la ciu-
tadania hi faci aportacions. 

El projecte es presentarà a
l’octubre davant del Consell de
Ciutat i al llarg del 2017 es durà
a terme el procés pròpiament dit.
A finals de l’any que ve s’elabo-
raran les conclusions, les quals
està previst que es presentin el
2018. De moment, C’s ja ha tit-
llat la iniciativa “d’ocurrència”. 

Raúl Alcaraz estrena el seu
‘N Geminada’ al Club Capitol

HUMOR4Molts hospitalencs el
coneixeran d’un vídeo viral que
fa mesos que recorre els mòbils
i tauletes riberenques i que par-
la de les aportacions que ha fet
l’Hospitalet a la llengua catala-
na. Es tracta de Raúl Alcaraz,
hospitalenc que va estrenar a fi-
nals de juny el seu espectacle N
Geminada a la Sala Rubianes del
Club Capitol, a Barcelona, on hi
serà fins al pròxim 31 de juliol
cada dimecres i diumenge. 

Alcaraz repassa en aquest
espectacle la manera de parlar
que tenen no només els hospi-
talencs, sinó també els barcelo-
nins i els catalans en general. 

Aquest monologuista de 34
anys en fa un parell que es dedi-
ca a l’humor. Tot i així, va ser el
famós vídeo de YouTube el qual
va donar una forta empemta a la
seva carrera. Els últims mesos,
Alcaraz ha popularitzat N Gemi-
nada per petits escenaris.

Política | El riberenc Óscar Guardingo, candidat a liderar Podem
El senador hospitalenc d’En Comú Podem Óscar Guardingo és un dels candidats a les primàries de 

Podem a Catalunya. La candidatura de Guardingo s’uneix a les de Raimundo Viejo, Jéssica Albiach i 
Albano Dante, portarà el nom de ‘Podem per guanyar Catalunya’ i estarà formada per integrants de 
la primera executiva de Podem. La formació lila escollirà secretari general entre el 22 i 24 de juliol. 

Redacció
L’HOSPITALET
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Centre

L’Ajuntament i la Generalitat
han arribat a un acord amb el
qual es comprometen a elaborar
un calendari per a l’arribada de
la Línia L10 a la ciutat. El passat
7 de juliol es va celebrar la pri-
mera reunió entre les dues ins-
titucions a Can Buxeres per co-
mençar a establir els objectius
comuns que permetin donar
llum verda al projecte.

En aquesta primera trobada
es va acordar crear una comis-
sió bilateral en la qual hi parti-
ciparan el consistori i els de-
partaments de Territori i Sos-
tenibilitat i Finances de l’exe-
cutiu català. L’alcaldessa Núria
Marín va recordar que l’Hospi-
talet “no renunciarà a les dues
estacions que aquesta línia ha de
tenir a la ciutat”.

Durant la reunió, en la qual
hi havia l’exregidora Meritxell
Borràs, consellera de Governa-

ció, Administracions Públiques
i Habitatge, també es van abor-
dar altres temes considerats de
prioritat a la ciutat.

Un d’ells és el projecte de
construcció del túnel ferroviari a
la ciutat. En aquest sentit, la
Generalitat es va comprometre
a impulsar un acte unitari el
pròxim 22 de juliol per reclamar
al Ministeri de Foment que exe-
cuti el Pla de Rodalies. “Aquest
país necessita una xarxa de Ro-

dalies digna del segle XXI que
asseguri les comunicacions en-
tre les ciutats”, va dir Marín.

“POCS COMPROMISOS”
Una de les primeres reaccions a
la reunió bilateral va ser la del
grup local del PP. El seu portaveu,
Javier Martín, va dir que “úni-
cament s’han trobat bones pa-
raules i molt pocs compromisos”
i exigeix que es compleixin els ter-
minis per a l’arribada de L10. 

Reunió a Can Buxeres entre el consistori i la Generalitat. Foto: Ajuntament

Compromís per pactar un
calendari per a l’L10 del metro

Redacció
CENTRE

Política | ICV renova la seva estructura municipal
Iniciativa ha remodelat recentment la seva estructura política. Ara compta
amb dos òrgans executius –un nucli coordinador i la comissió executiva– i

una assemblea local. Pel que fa al nucli coordinador, la secció segueix 
l’estructura nacional en forma de trident, amb tres representants. 

Quirós, cunyat de Brinquis,
substituirà Perea al Ple

POLÍTICA4La fins ara regidora
socialista Mercè Perea va re-
nunciar a la seva acta al Ple du-
rant la darrera sessió. Perea,
que ha tornat a obtenir un escó
al Congrés, va acomiadar-se
amb un discurs que va posar èm-
fasi en la “dignificació” de la
política i va anunciar el nom del
seu substitut, David Quirós, se-
guint l’ordre de la llista electoral
socialista a les municipals. 

Es dóna la casualitat, però,
que Quirós és cunyat del tinent
d’alcalde d’Hisenda i Participa-
ció, Manuel Brinquis. 

Perea s’acomiada després
d’haver estat escollida regidora
a les eleccions municipals de
2007, 2011 i 2015, i haver estat
al capdavant d’Hisenda i Re-
cursos Generals, Seguretat Ciu-
tadana i del Districte I, després
de la marxa d’Alfonso Salmerón.

La PAH irromp al consistori i
força reunir-se amb el Govern
HABITATGE4Membres de la Pla-
taforma d’Afectats per la Hipo-
teca van entrar i ocupar el passat
dijous el vestíbul de l’Ajunta-
ment, on es van reunir amb el
primer tinent d’alcalde, Fran-
cesc J. Belver, per abordar qües-
tions relacionades amb l’habi-
tatge a la ciutat. 

Des de la PAH van recordar
l’Ajuntament els seus compro-
misos amb el dret a l’habitatge i

els pisos buits. De fet, fa poc es va
anunciar la cessió per part del
BBVA de pisos buits a la Gene-
ralitat, alguns dels quals estan
ubicats a l’Hospitalet. En aques-
ta línia, la PAH lamenta que la
Generalitat faci menys traspas-
sos dels necessaris d’habitatges
buits al consistori. 

Per tot plegat, consistori,
membres de la PAH i Generali-
tat es reuniran el 27 de juliol. 
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Educació | El Joan XXIII guanya un premi d’emprenedoria
El Centre d’Estudis Joan XXIII ha rebut el premi com a millor projecte empresarial en

el marc de la dotzena edició del Concurs L’H Joves Emprenedors i Emprenedores de
Projectes Empresarials 2016. El centre ha estat reconegut per la seva proposta E-ssai,

una empresa de posicionament web i serveis per a pimes en xarxes socials.

Un estudi realitzat entre tot l’a-
lumnat de l’Institut Bellvitge i ca-
pitanejat per professors de Psi-
cologia de la UAB alerta que el
llenguatge homofòbic està molt
arrelat entre els adolescents.
Segons l’informe, que analitza
l’impacte del bullying per
LGTBIfòbia, “vuit de cada deu
alumnes han escoltat o presen-
ciat insults homofòbics dirigits
a altres persones”.

Les conclusions de l’estudi,
que va ser encarregat per l’Ob-
servatori Contra l’Homofòbia i es
va dur a terme el passat mes de
febrer, es  van presentar en el
marc del Dia de l’Orgull LGTBI.
Es tracta del primer estudi de re-
cerca d’aquestes característiques
que es fa al territori català.

De l’estudi es desprèn que tot
i l’ampli percentatge d’alumnes
que presencien conductes ho-
mòfobes, els que reben aquest ti-

pus d’actes reprovables són una
minoria. A més, del coneixement
que té l’alumnat sobre LGTBI, el
grup gai és el més conegut. Les
persones transsexuals són les
que tenen menys visibilitat. 

ALLIBERAMENT LGTBI
Durant el Dia de l’Orgull es va
desplegar una bandera amb l’arc

de Sant Martí al balcó de la fa-
çana de l’Ajuntament, símbol
de l’alliberament LTGBI, i es va
llegir un manifest.

L’alcaldessa Marín va apro-
fitar per anunciar que s’està es-
tudiant posar en marxa un me-
canisme “discret” per detectar i
identificar casos de bullying amb
la col·laboració d’entitats.

Un estudi a l’Institut Bellvitge
alerta del llenguatge homòfob
Redacció
BELLVITGE

El Parlament reclama a l’Estat
que millori l’accés a l’estació

DEMANDA4El 6 de juliol passat
el Parlament de Catalunya va
aprovar  per unanimitat recla-
mar al govern central la millora
de l’accessibilitat de l’estació de
Bellvitge per a les persones amb
dificultats en la mobilitat. La
proposta de resolució també de-
mana que l’Estat espanyol prio-
ritzi el túnel ferroviari al seu
pas per la ciutat.

“Ens trobem davant d’una
mostra més de falta d’inversió
per part de l’Estat amb la xarxa

de rodalies de tren del país, es-
pecialment de Barcelona i el
Baix Llobregat”, lamentava Joan
Ramon Casals, diputat per Junts
pel Sí. El projecte actual per a
l’estació de Bellvitge no con-
templa ascensors, escales me-
càniques ni “uns mínims d’ac-
cessibilitat”, va afegir.

Segons va remarcar Casals,
tot plegat es tracta d’una “de-
manda històrica” dels veïns i
veïnes del barri de Bellvitge i de
l’Ajuntament.

Desplegament de la bandera amb l’arc de Sant Martí. Foto: Ajuntament

Una imatge de l’exterior de l’estació de Bellvitge. Foto: Google Maps

Roderic Guigó: bioinformàtic. Investigador sobre ecologia evolutiva. Ha treballat als Estats Units i resideix a Catalunya.
Actualment treballa en l’estudi de l’estructura del genoma

Entrevista a Roderic Guigó: bioinformàtic

• Quin és l’estat de salut de la in-
vestigació a Catalunya?
L’estat de salut de la investigació a
Catalunya és, dins d’Espanya i com-
parativament excel·lent. Els investi-
gadors catalans són els que reben
un major finançament internacio-
nal, els que publiquen articles
científics de major impacte; les
universitats catalanes són les que
ocupen, entre les universitats espa-
nyoles, les primeres places dels ràn-
quings internacionals i, a més, és la
comunitat que atrau un major
nombre d’investigadors estrangers. 

Tot i que ens podem comparar
amb altres països europeus, el cert
però, és que encara som molt lluny
dels països que lideren la investiga-
ció científica al món, alguns d’ells,
d’una mida similar al nostre. 

• Es pot parlar d’un gran poten-
cial? Per què?
En els últims 15 anys hi ha hagut un
canvi radical en la situació de la
ciència a Catalunya. Aquest canvi
s’ha produït per l’adopció d’unes
mesures concretes, relativament
simples i no gaire cares però que
van tenir un impacte substancial,
en permetre el desenvolupament
de la ciència a Catalunya al marge
del sistema espanyol. Aquest sis-
tema, caracteritzat per la ‘funciona-
rització’ i centralització de la ciència
provoca desmotivació, ja que el
mèrit (esforç i resultats) no obtenen
cap recompensa.

La Generalitat, en canvi, ha po-
tenciat, des de l’any 2000, la creació
de centres d’investigació propis, que
tenen un funcionament autònom i
en els quals, el finançament depèn
de l’avaluació externa i internacio-
nal dels resultats. Encara que porten
funcionant pocs anys, aquests cen-
tres ja es troben al capdavant dels
centres d’investigació catalans. 

A més, s’han implantat mesures
d’atracció de talent internacional
(ICREA) que, en oferir condicions
molt més favorables que les de cen-

tres d’investigació d’universitats es-
panyoles, han facilitat la incorpora-
ció d’investigadors estrangers de
primera línia. Aquests experts, al seu
torn, són capaços d’atraure finança-
ment internacional al nostre país
d’una manera molt superior a la in-
versió que ha estat necessària per
atraure’ls al nostre sistema. L’im-
pacte econòmic és immediat.

• Hi ha alguna cosa que freni
aquest potencial?
La crisi econòmica dels últims anys
ha frenat la inversió en ciència. Als
centres que depenen de la Gene-
ralitat la inversió no ha crescut, i als
centres que depenen de l’Estat es-
panyol, la inversió s’ha rebaixat
dràsticament. Ha estat un cop molt
dur per a la ciència.

En qualsevol cas, la major part
de la investigació que es fa a Cata-
lunya, es realitza en el marc espa-

nyol. Això frena el seu potencial de
manera extraordinària. Els ciuta-
dans haurien de ser conscients que
la ciència es finança bàsicament
amb els seus impostos. El rendi-
ment d’aquests impostos, que es
mesura en funció del retorn en la
millora de la qualitat de vida, és molt
superior quan s’inverteixen en cen-
tres específicament catalans, que
quan es fa en centres de titularitat
estatal o sotmesos majoritàriament
al marc de referència espanyol (com
les universitats).

Els investigadors catalans no
són millors que els investigadors
espanyols, però aquells que des-
envolupen la seva feina sota el
model d’investigació català, tenen
una major capacitat d’explotar les
seves potencialitats el que, en de-
finitiva, redunda en el benefici de
la societat.

Redacció ANC

“Hi ha hagut un canvi radical de la 
situació de la ciència a Catalunya”

“L’estat de salut de 
la investigació a 

Catalunya és, dins 
d’Espanya, excel·lent”
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L’espai de joc infantil al parc de
la Serp ja ha obert. Es tracta d’u-
na actuació molt esperada pels
veïns i veïnes del barri, els quals
el reclamaven des de feia temps.
L’obertura, però, ha arribat gai-
rebé sis mesos més tard del que
havia anunciat l’Ajuntament.
De fet, el passat novembre des
del consistori afirmaven a Línia
l’H que l’espai de joc estaria dis-
ponible en dos mesos.

Ara, amb l’obertura de l’àrea
de jocs, es dóna per acabada l’or-
denació d’aquesta zona del barri
de Sant Josep, que es va remo-
delar el novembre passat.

VUIT ELEMENTS DE JOC NOUS
El nou espai de joc a l’àmbit de
Puig i Gairalt compta amb 360
metres quadrats i es divideix en

una zona per a l’estada dels
adults i una altra amb jocs. 

En total, hi ha vuit elements
lúdics: gronxadors de diversos ti-
pus, jocs de molles, jocs combi-
nats i diverses plataformes per al
joc sensorial. 

El terra de l’espai de jocs és
de sorra, el qual facilita la pre-
venció de danys a causa de les

caigudes, per una banda, i per-
met el joc amb aquest element,
per l’altra.

Amb l’obertura d’aquesta
nova àrea lúdica infantil a la
plaça, es complementa l’espai de
jocs existent, ja que aquesta és de
cautxú i té més hores de sol i la
nova és de sorra i compta amb
més hores amb ombra.

El nou espai de joc del parc de la Serp. Foto: Línia l’H

Obren l’esperat espai de 
joc infantil del parc de la Serp

Redacció
SANT JOSEP

Al llarg de tota la temporada es-
tiuenca la plaça de Milagros
Consarnau està esdevenint un
dels centres neuràlgics del pro-
grama Estiu Viu. Ho serà tots els
divendres fins al setembre, du-
rant els quals s’oferirà una àm-
plia oferta lúdica i educativa per
als més petits de la ciutat.

Contes, jocs i cinema a la
fresca són els eixos fonamentals
de la programació estiuenca a la
plaça, molt diversa i de qualitat. 

A més de la Milagros Con-
sarnau, les places de la Bòbila, de
la Cultura i la plaça Espanyola
també participen en el progra-
ma. Cada dia es faran les activi-
tats en una plaça diferent.

CONTES, JOCS I CINEMA
El programa preveu que al matí
s’ofereixin contes teatralitzats i
musicals, a més de jocs a la tar-

da. A la nit serà el torn de les ses-
sions de cinema a la fresca. 

La primera jornada es va ce-
lebrar el 5 de juliol passat a la
plaça de la Bòbila de Pubilla
Cases, amb la projecció del film
infantil Atrapa la Bandera a la
nit. Durant el dia es va oferir el

conte teatralitzat El Viatge de
James i a la tarda, els jocs de l’o-
ca, dòmino i Mikado.

Les següents projeccions del
programa són Los cuatro fan-
tásticos, El corazón del mar, Ho-
tel Transilvania 2, Vacaciones,
Del revés i El Pregón.

La Milagros Consarnau s’omple d’activitats cada divendres. Foto: Google Maps

La plaça Milagros Consarnau,
un dels epicentres de l’Estiu Viu

JUSTÍCIA4El judici de la Naty
López per reclamar la incapaci-
tat laboral, programat per a di-
jous passat a la Ciutat de la Jus-
tícia, es va suspendre perquè la
nit anterior la van ingressar a ur-
gències, segons un comunicat
emès per la PAICAM (Platafor-
ma Afectats per l’Institut d’Ava-
luacions Mèdiques). 

Segons la plataforma, aques-
tes situacions són “habituals”
en casos de demandes contra l’I-
CAM (Institut Català d’Avalua-
cions Mèdiques), ja que la salut
dels afectats empitjora “a mesura
que avança el via crucis judicial”.
La PAICAM va afirmar diven-
dres que López “ja és a casa re-
cuperant-se”. 

Ajornat el judici
de Naty López per
urgència mèdica

La ciutat rebrà
pisos cedits pel
BBVA al Govern

HABITATGE4Fa uns dies el
BBVA i la Generalitat van arri-
bar a un acord pel qual el banc
cedirà un total de 1.800 pisos
destinats a lloguer social. Es
tracta del conveni en matèria
d’habitatge més gran que ha
signat mai l’Executiu català.

D’aquests habitatges socials,
se’n beneficiarà també l’Hospi-
talet, tot i que encara no se sap
ben bé quants pisos del conve-
ni hi ha a la ciutat, segons ha dit
l’Ajuntament.

L’acord entre el BBVA i el
Govern català preveu que s’en-
treguin 300 pisos cada sis me-
sos. Les persones que se’n be-
neficiïn dels habitatges hauran
d’abonar cada mes un lloguer
social que serà d’entre el 10 i
el 18% dels ingressos que re-
bin i estan ubicats, amb més
de l’Hospitalet, a ciutats amb
una forta demanda, princi-
palment Barcelona, però tam-
bé Tarragona, Lleida, Giro-
na, Badalona, Santa Coloma,
Sabadell i Terrassa.

Política | Preparatius per a l’arribada del PDC a l’Hospitalet
Els dirigents convergents locals van explicar les característiques del nou Partit Demò-
crata Català (PDC) fa uns dies. El portaveu de CiU al Ple, Jordi Monrós, va aclarir que
“la feina del grup municipal no canviarà”, mentre que el president de Convergència a
la ciutat, Toni Mondragón, obre la porta del nou partit a la ciutadania riberenca.

Redacció
SANTA EULÀLIA

Santa Eulàlia

El Centre d’Estudis recorre la
història de l’urbanisme de L’H
PATRIMONI4Una nova expo-
sició organitzada pel Museu de
l’Hospitalet i el Centre d’Estudis
(CEL’H) mostra la història de la
planificació urbanística a la ciu-
tat durant els darrers 150 anys.
L’exposició porta per títol 150
anys de plans urbanístics a
l’Hospitalet.

La mostra recorre així el
procés de construcció de la ciu-

tat, des que es va aprovar la pri-
mera Llei d’eixamples urbans,
que va donar pas al primer Pla
urbanístic de la ciutat. 

El llarg de tots aquests anys
hi ha hagut diverses etapes de
creixements fins a arribar a avui
dia, molt vinculades a cada èpo-
ca i a les relacions socials que s’hi
desenvolupaven. Es podrà visi-
tar fins al 18 de setembre.

Exposicions | Art contemporani català a la Tecla Sala 
El passat 22 de juny es va inaugurar l’exposició Col·lecció Bassat. Art Contemporani 

de Catalunya 1940-1979 al Centre d’Art Tecla Sala. La mostra es podrà visitar fins al 2
d’octubre. Es tracta de 200 obres i més de 50 escultures de 68 artistes, entre els quals

hi ha els principals exponents de l’art contemporani català i artistes internacionals. 

Aïda Andrés guanya el Premi
d’Arts Visuals Arranz-Bravo

CULTURA4L’artista Aïda An-
drés ha estat la guanyadora de la
quarta edició del Premi d’Arts
Visuals Eduard Arranz-Bravo.
El premi consisteix en el mun-
tatge d’una exposició individual
a la Fundació Arranz-Bravo du-
rant la temporada del 2017. 

A més, el premi inclou l’edi-
ció d’un catàleg, el comissariat de
la mostra, un ajut econòmic per

a la seva producció i una obra
original d’Arranz-Bravo.

El jurat està format pels ar-
tistes Eduard Arranz-Bravo, Ber-
nat Daviu, Miquel Gelabert i el
director artístic de la Fundació,
Albert Mercadé. Tots ells han
destacat la “maduresa” de l’art
d’Aïda Andrés, “tot i la seva jo-
ventut”, i remarquen la seva
“contundent proposta plàstica”.
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Collblanc-Torrassa

Cultura | La Penya Antonio de Marina, a la FECAC
La Penya Antonio de Mairena, amb seu a Pubilla Cases, ha entrat a  formar part de la FECAC 

(Federació d’Entitats Culturals Andaluses a Catalunya) recentment. La penya va néixer l’any 1968
a La Florida i el 1971 va fer el seu primer Festival Flamenc. També va participar activament en 

el 14è Congrés d’Activitats Flamenques del 1986 i ha defensat el flamenc fins a l’actualitat.   

El Futbol Club Barcelona haurà
de retornar 47 milions d’euros a
una immobiliària –la Immobi-
liària Mar– de la venda de
10.000 metres quadrats dels te-
rrenys de Can Rigalt. L’operació,
que va ser signada per Joan La-
porta el 2005, ha quedat invali-
dada després d’una sentència del
Tribunal Arbitral. 

El Barça recupera els te-
rrenys, però haurà de retornar
els diners de la seva venda, que
en el seu moment van ser 35,4
milions d’euros. Ara el Barça
els ha de retornar amb interes-
sos, amb la qual cosa la suma to-
tal ascendeix a 47 milions.

El Club està obligat a desfer
la venda dels terrenys de Can Ri-
galt, a Pubilla Cases, ja que la
sentència diu que no s’han com-

plert els requisits pactats en el
contracte del 2005 –modificació
del PGM, millora de les infraes-
tructures i la xarxa viària i la
construcció de mil pisos, entre
altres–. En no complir-se les

condicions, l’empresa es va pre-
sentar com a part perjudicada.

Arran d’aquesta notícia, l’As-
sociació de Veïns de Pubilla Ca-
ses ha demanat que la masia es-
devingui patrimoni local. 

Terrenys de Can Rigalt. Foto: Arxiu

El Barça haurà de retornar els
diners de la venda de Can Rigalt 

SUCCESSOS4Un jove de 21 anys
va ser detingut a finals de juliol
a la comissaria dels Mossos per
ser el presumpte autor de l’a-
tropellament d’un home de 34
anys després d’una baralla al
parc de les Planes el passat 19 de
juny. L’home va morir a l’acte.
L’autor de l’atropellament va
fugir però va abandonar el ve-
hicle, on la policia va trobar una
motxilla que va permetre iden-
tificar-lo.  El 23 de juny l’autor es
va entregar voluntàriament a la
comissaria de l’Hospitalet i ha in-
gressat a presó.

Detenen l’autor 
de l’atropellament
mortal a les Planes

Es remodelarà
l’avinguda 
del Torrent

URBANISME4L’avinguda del
Torrent, que fa de frontera entre
l’Hospitalet i el municipi veí
d’Esplugues, es reformarà l’any
que ve. Fa uns dies es va pre-
sentar el projecte, que preveu la
reurbanització del tram de l’a-
vinguda entre els carrers de
Laureà Miró i Verge de la Mer-
cè. És un tram molt transitat en-
tre les dues ciutats.

Les obres tindran un cost
d’1,2 milions d’euros i s’execu-
taran per part dels consistoris de
les dues ciutats, amb la col·la-
boració de l’Àrea Metropolitana
de Barcelona (AMB). 

L’actuació consistirà a orde-
nar l’avinguda del Torrent mit-
jançant l’ampliació de les voreres
i l’eliminació de la illeta central.
També es renovarà el clavegue-
ram, l’arbrat i el mobiliari urbà,
a més de soterrar els cablejats de
tot el tram. També es construirà
una rotonda al carrer de la Ver-
ge de la Mercè.

Redacció
PUBILLA CASES

Participació | Torna l’Escola Oberta d’Estiu
Collblanc-Torrassa tornarà a gaudir de l’Escola Oberta d’Estiu amb la iniciativa Obert per
vacances, sumem per la convivència, un programa que es desenvoluparà fins al setembre
i que omplirà les places i parcs del barri de tallers de teatre, circ, música i dansa. Aquesta
iniciativa s’emmarca en el projecte d’Intervenció Comunitària Intercultural (ICI).

“La plaça Espanyola havia estat
un lloc social i de trobada im-
portant de la ciutat. Ara s’ha
convertit en un espai de degra-
dació”. Són paraules d’un veí
que fa 60 anys que viu a la pla-
ça, Francesc Taberner, en refe-
rència a l’incivisme que s’hi pa-
teix durant els últims anys. 

Nits de soroll i gresca que
s’han intensificat durant els da-
rrers dos mesos. “L’arribada del
bon temps sempre és conflictiva,
hem passat dos mesos espanto-
sos”, explica Salvador Fernández,
que juntament amb Taberner
formen part de la Plataforma
Plaça Espanyola, creada per veïns
l’any 2013 per sumar esforços i
reivindicar el seu dret al descans.
Tot i així, les queixes, instàncies
i reunions amb representants

municipals es remunten encara
més enrere. La darrera va ser
abans de començar l’estiu, men-
tre que la pròxima serà, justa-
ment, dimarts 19 de juliol. Però
tant Fernández com Taberner no
es fan il·lusions al respecte. “Mai
no surt res clar de les reunions”,
lamenten, ja que malgrat les
múltiples trobades el problema
segueix present. “Ens sentim
abandonats per l’Ajuntament”,
etziba Fernández.

Els matins són relativament
tranquils a la plaça Espanyola,
però la situació canvia a mesu-
ra que es fa fosc. “La gent ocupa
les terrasses mentre els nens
juguen a pilota fins ben entrada
la nit i l’endemà la plaça queda
molt bruta”, descriu Taberner,
que denuncia “deixadesa” de
l’Ajuntament. 

Una font policial de la ciutat
ha confirmat a Línia l’H aques-
ta situació i ha assegurat que la
plaça Espanyola “és un dels

punts calents” del barri. A més,
aquesta font ha reconegut que,
sobretot a l’estiu, “s’hi necessi-
taria més presència policial” per
evitar actuacions incíviques i
“poc respectuoses”. També cal
dir, però, que no és un punt on
es cometin delictes greus. 

Des de la plataforma propo-
sen incrementar els agents cívics
que ja actuen a la plaça i que

aconsellen els presents per com-
batre l’incivisme, reduir l’espai de
ciment i impulsar un Pla d’Usos
per regular les activitats a la
plaça, una promesa municipal
que encara no s’ha fet realitat.

“DIFÍCIL D’ABORDAR”
El regidor del Districte, Cris-
tian Alcázar, ha expressat a
aquesta publicació que aquest és

un problema “difícil d’abordar”,
ja que es tracta d’un espai obert
“molt concorregut” en un barri
“amb molt poc espai”. A més, ha
anunciat una futura remodelació
de la plaça i ha negat que tinguin
abandonats els veïns. “Tots tenen
fil directe amb mi”, assegura. 

Sigui com sigui, aquesta ma-
teixa nit els veïns tornaran a
patir un problema enquistat. 

Descans vs. lleure
» Una plataforma de veïns de la plaça Espanyola denuncien l’incivisme que pateixen durant les nits

» Diuen que el consistori els té “abandonats”, però des de la regidoria ho neguen i anuncien una reforma

Francisco J. Rodríguez
TORRASSA

L’estat de la plaça durant la nit (esquerra) contrasta amb la seva aparença plàcida durant el dia (dreta). Fotos: SF i Línia l’H
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Ibáñez: “Els centres comercials
no han de ser la nostra guerra”
REBAIXES4Els comerciants i
botiguers de la ciutat estan en ple-
na campanya de rebaixes. Des del
passat 1 de juliol han començat
les ofertes, que s’allargaran fins
a finals d’agost. Segons ha dit a
Línia l’H el president de la Unió
de Botiguers, Vicenç Ibáñez,
però, “al petit comerç les rebaixes
no tenen tanta incidència com a
les grans superfícies”.

Ibáñez creu que els establi-
ments de proximitat que es de-
diquen a la venda de roba i cal-
çat “són els que més es benefi-

ciaran”. De tota manera, creu que
“encara és d’hora” per fer-ne un
balanç i pensa que enguany “pot-
ser van una mica millor que
l’any passat”, explica sense gai-
re entusiasme.

Pel que fa a la competència
de les grans superfícies, Ibáñez
creu que “el petit comerç té la
seva pròpia vida” i que “són mo-
dels compatibles”. “Hem de po-
sar en valor aspectes com la
proximitat”. “Les grans super-
fícies no haurien de ser la nos-
tra guerra”, conclou.

Mig miler de botigues i entitats
de la ciutat han participat en-
guany en les jornades de la Fes-
ta del Comerç 2016. Amb el
lema Les botigues de L’Hospi-
talet sempre donen la talla, el
programa comercial va comen-
çar a finals de maig a Sant Josep
i va seguir les setmanes següents
per la resta de la ciutat.

El 28 de maig va ser el torn
de Bellvitge i el 4 de juny va te-
nir lloc a Santa Eulàlia, mentre
que a Collblanc-la Torrassa i
Can Serra es va celebrar l’11 de
juny. Una setmana més tard va
ser el torn de Pubilla Cases i el
passat dissabte 2 de juliol el ba-
rri de la Florida va ser l’enca-
rregat d’acomiadar-la.

En el cas de la Festa del Co-
merç a la Florida, la jornada es
va dur a terme al vespre, ja que
va coincidir amb la Festa Major
i d’aquesta manera es va poder

adaptar a les activitats que hi ha-
via programades.

En l’organització de la Festa
del Comerç han col·laborat els
districtes, les entitats i les asso-
ciacions de comerciants.

‘L’HOSPITALET DE TAPES’
La Festa del Comerç ha anat
acompanyada de la celebració

paral·lela de les rutes gastronò-
miques del programa L’Hospi-
talet de Tapes. 

Segons ha informat el con-
sistori, hi han participat un
total de 79 establiments que
han servit més de 33.000 tapes
en els barris de Sant Josep,
Santa Eulàlia, Can Serra, Pu-
billa Cases i la Florida. 

Els comerciants locals han tret pit els últims mesos. Foto: Arxiu

Mig miler de botigues prenen
part en la Festa del Comerç

Redacció
L’HOSPITALET

Centre-Sant Josep | En marxa la campanya ‘Refresca’t’ fins al 31 de juliol
Els comerciants del Centre i Sant Josep, juntament amb el sector de la restauració, han impulsat una campanya 

inèdita. Es tracta del Refresca’t, en marxa des del passat 15 de juliol i fins a finals de mes i en la qual 11 restauradors 
i més d’un centenar de botigues hi participen.  “Donem un val als clients que poden fer servir als bars o restaurants 

i els regalem el refresc“, explica a Línia l’H Pilar Palau, presidenta dels comerciants del Centre-Sant Josep. 

Les rebaixes duraran fins a finals d’agost. Foto: Arxiu
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El projecte de l’Hospi 2016-17 ja
ha començat a caminar. Dijous
passat l’equip va tornar als en-
trenaments, de moment amb
una plantilla que encara té ju-
gadors a prova. L’equip va jugar
el primer partit de la temporada
dissabte passat contra tot un
Vila-real. Els de la Plana es van
endur la victòria (1-0).

Els riberencs treballen pen-
sant en el primer partit oficial del
curs, el de la primera fase de la
Copa Catalunya que els enfron-
tarà a la UE Sant Andreu al Nar-
cís Sala d’aquí el pròxim dia 31. 

El dels quadribarrats, però,
no és l’únic compromís que
l’Hospi afrontarà de manera im-
mediata, ja que durant la pri-
mera setmana d’agost defensa-
ran el campionat del Torneig dels

Històrics que van conquerir l’any
passat contra el Vilafranca, de
Tercera divisió, i la UE Sants, de
Primera catalana.

CARES NOVES
Per altra banda, en les darreres
setmanes s’ha acabat de definir
l’organigrama esportiu, que, per
la seva banda, s’està encarre-
gant de dissenyar l’aspecte defi-
nitiu de la primera plantilla.

Santi Ballesté ha confiat la
direcció esportiva a Jonathan Ri-
sueño, que es coordinarà en
aquestes tasques amb Biel Cerdà
i Xavi ‘Màgic’ Díaz. Dies després
d’aquests nomenaments es va
confirmar l’arribada d’Ismael
García a la banqueta i va comen-
çar el degoteig de noms per a la
primera plantilla, entre els quals
destaca el del central tarragoní
Sergio Juste, ex del Barça B.

Una imatge de la presentació del director esportiu. Foto: CELH

Copa Catalunya i l’Històrics:
l’Hospi, a punt d’iniciar el curs

» Santi Ballesté aposta per Jonathan Risueño a la direcció esportiva, 
Ismael García a la banqueta i fitxatges com l’exbraugrana Sergio Juste

La ciutat reconeix els èxits
dels seus equips i esportistes

HOMENATGE4Malgrat que l’ob-
jectiu era reconèixer la tasca
dels esportistes de base, la jor-
nada del 5 de juliol va acabar
convertint-se en una festa per a
l’esport de la ciutat.

L’acte, celebrat al Saló de
Plens, va congregar bona part
dels millors esportistes joves,
com l’equip i el cos tècnic del ca-
det del CB l’Hospitalet, Irene
Batalla, Paula Fraile, Laia La-
mana, Nora Gálvez o Violeta
Verano (campiones d’Espanya
en diferents categories amb la se-
lecció), Dani García (campió es-

tatal de bàsquet en la modalitat
de 3x3 amb la selecció) i també
alguns esportistes de categoria
júnior, com el nedador del CN
l’Hospitalet Adrià Sánchez, l’e-
quip del CB l’Hospitalet o la
gimnasta Violeta Sánchez.

Tot i això, també es va voler
destacar la temporada del CB
l’Hospitalet, campió d’EBA, al
seu entrenador Jorge Tarragona
(millor tècnic català d’equips en
competició estatal) i el primer
equip del CN l’Hospitalet, bron-
ze al campionat d’Espanya de
Tercera divisió.

Acord entre CN l’Hospitalet 
i AESE per fer-se més forts

WATERPOLO4La unió farà la
força. A finals de la setmana
passada es va fer públic que el
CN l’Hospitalet i l’AESE fusio-
naran els seus equips sèniors de
waterpolo, tant en categoria fe-
menina com masculina, segons
va avançar el Digitalh.

D’aquesta manera, el pri-
mer equip masculí comptarà
amb jugadors dels dos conjunts
però mantindrà la denominació
de CN l’Hospitalet, ja que el
curs passat va aconseguir pujar
de categoria després de derrotar
el CN Coruña al partit decisiu

per l’ascens. La temporada que
ve l’equip disputarà la Segona
divisió, el tercer esglaó del wa-
terpolo estatal.

D’aquest pacte també se’n
beneficiarà el primer equip fe-
mení, que mantindrà el nom de
l’AESE –les de Santa Eulàlia es
van guanyar l’ascens al mes de
maig a la pròrroga en el derbi ca-
talà contra el CN Martorell– i ju-
garà a Primera divisió, la cate-
goria de plata estatal.

L’acord també vol servir per
potenciar totes les categories de
base dels dos clubs.

El CB l’Hospitalet dissenya
l’equip per al retorn a LEB

BÀSQUET4Compte enrere per
a l’1 d’octubre. Aquest és el dia en
el qual la pilota anirà enlaire i el
CB l’Hospitalet tornarà a jugar a
LEB Plata després de molts anys
sense fer-ho. El club ja s’ha ins-
crit a la categoria –després de re-
soldre tots els tràmits pertinents
i de pagar l’aval i la quota d’ins-
cripció– i per tant ara el que toca
és confeccionar la plantilla amb
la qual competiran a la tercera
categoria del bàsquet estatal.

Després de signar les renova-
cions de bona part de la columna
vertebral que va assolir l’ascens,
començant pel tècnic Jorge Ta-
rragona i seguint per Edu Arqués,
Michael Acosta, Xavi Guia, Jau-
me Solé, Jose Cabrera, el capità
Àlex Reina o Gabriel Díaz, dijous
passat el club va anunciar l’arri-
bada de Javi Rodríguez, proce-
dent de l’Aracena. L’equip enca-
ra ha de fer dues incorporacions
per tancar la plantilla.

Natació | Bona acollida del 29è Trofeu Ciutat de l’Hospitalet
Ja és a punt de complir les tres dècades de vida. El passat dia 2 es va celebrar la 29a edició del
Ciutat de l’Hospitalet a les Piscines Municipals, en la qual hi van participar 250 esportistes de

128 entitats diferents. Els amfitrions, el CN l’Hospitalet, van cloure la seva participació amb 17
medalles de nedadors com Pedro Medel, Matías Aguilera, Ainhoa Ortiz o Paula Jian Martín.

Redacció
L’HOSPITALET
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AGENDA MENSUAL
DIVENDRES 22 DE JULIOL
18:30 Curtmetratge. Made in L'H. Presentació

dels curtmetratges realitzats per joves par-
ticipants. Lloc: Torre Barrina Centre Munici-
pal de Creació Multimèdia de l'Hospitalet.

FINS AL 19 DE JULIOL
Tarda Crea, produeix i motiva'T ! Taller de vídeo.

Activitat que es va començar a fer el 12 de ju-
liol i s’allarga fins al 19 de juliol, de quatre a
vuit de la tarda. Lloc: Torre Barrina Centre Mu-
nicipal de Creació Multimèdia.

DIJOUS 21 DE JULIOL
18:30 Fes un Blog ben xulo! Explica la teva ex-

periència al món i passa-t’ho d'allò més bé!.
Punts d'inscripció/venda: Oficina Jove d'E-
mancipació. Lloc: Torre Barrina Centre Muni-
cipal de Creació Multimèdia de l'Hospitalet.

FINS AL 5 DE SETEMBRE
Matí-Tarda Exposició fotogràfica:El Delta del Llo-

bregat. Recorregut visual pels paisatges d'a-
quest territori, per tal de transmetre els
seus valors naturals i agrícoles. Lloc: Biblio-
teca Can Sumarro.

FINS AL 18 DE SETEMBRE
Matí-Tarda Exposició: 150 anys de planifica-

ció urbanística a L’Hospitalet. Com es fa una
ciutat? Exposició des del primer pla urbanístic
de L’Hospitalet fins als nostres dies. Lloc: Cen-
tre d’Estudis de l’Hospitalet.

DIMARTS 26 DE JULIOL
17:00 Pel·lícula: What we did on our holiday

(Nuestro último verano en Escocia)d'Andy Ha-
milton i Guy Jenkin. Sessions: 19:15 i 21:30.
Lloc: Cinema Filmax Gran Via.

FINS AL 2 DE SETEMBRE
Matí-Tarda Activitats d'estiu per a adoles-

cents i joves de 12 a 18 anys. Programa en el
marc del projecte  Estiu als patis de diversos
centres educatius. Lloc: INS Eugeni d’Ors, INS
Bisbe Berenguer i escola Pau Vila.

JULIOL I AGOST
Tardes El programa d’activitats d’estiu per a ado-

lescents i joves del projecte Estiu als patis, amb
actes als patis de l’Eugeni d’Ors i el Bisbe Be-
renguer. 

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

Si  us agraden els escacs o voleu apren-
dre a jugar, veniu a conèixer-nos. Info:
escacstorreblancalh@gmail.com. Te-
lèfons: 626 062 043 / 671 484 729.

Escola d'escacs per a 
nens i adults

A partir del 3 de setembre

L'estergit o "stencil" és una tècnica ar-
tística de repetició que, mitjançant un
cartró, una cartolina o un acetat, crea
una imatge o text fàcilment repro-
duïble. Lloc: OJE.

Taller de decoració de 
roba mitjançant stencil

Fins al 28 de juliol

Magical Girl és el segon llargmetratge
pel director Carlos Vermut, una pel·lí-
cula de misteri i xantatges. Lloc: Bi-
blioteca Can Sumarro.

Butaca a la gespa: 
‘Magical Girl’

Dc. 20 de juliol a les 22:00

Adreçada a totes les persones que vo-
len tenir cura del cos i de l’esperit. Dies:
els dimarts i dijous. Horari: de 10:30 a
12:00 (especial matí).

Cursos de Ioga al Centre
Cultural Sanfeliu

A partir del 6 de setembre
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